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Opbakning til 
helårshotel

Endelig ser debatten om et helårshotel ved 
Rindby Strand ud til at komme ned på jorden. Det 

er også på tide. Vores borgmester melder nu klart ud, 
at Rindby, helårshotel eller ej, kommer til at forvandle 
sig uanset hvad, og det er lige nu, kommunen kan få 
indflydelse på, hvad der sker. Flertallet i byrådet bakker 
op, hvis hotellet ikke bliver højere end 10,7 meter. Om 
investor kan gå med til det, er ikke til at vide. At bygge i 
højden er jo at udnytte arealet bedst. 

Efter offentliggørelsen af de første arkitekttegninger 
viser det sig også, at langt de fleste i debatten tager 
godt imod og giver opbakning til hotelplanerne, da det 
kan give liv og omsætning udenfor højsæsonen. 

Og ja, på et spa-hotel med konferencefaciliteter 
vil gæsterne opholde sig meget der, men de vil også 
bevæge sig rundt på øen. De vil selvfølgelig opleve og 
se Fanø, når de nu er her. 

Og ja, mange af de ansatte vil blive unge mennesker 
fra andre EU-lande. Vi har jo ikke selv arbejdskraft nok, 
og mange unge danskere arbejder jo også i Norge for 
at tjene til en rejse rundt om jorden eller udbetalingen 
til en ejerlejlighed. Hvis investorerne sørger for at have 
boliger til dem, som de norske hoteller har, vil de berige 
øen med deres tilstedeværelse og det liv, de giver.

Den største investor er tysk, og det har naturligt nok 
givet anledning til bekymring, da velhaverenklaven Sild 
står som et skræmmeeksempel for mange gæster og 
fastboende her på Fanø. Fanø er og skal være natur, 
kultur og åbne vidder. 

Tyske avisskriverier om et hotelprojekt på Rømø, der 
skal kunne sælges i bidder til tyskere, skræmmer også, 
ikke på grund af ejernes nationalitet, men fordi det vil 
mindske udlejningsindtægterne og give mindre liv.

Der er nok at diskutere. Lad os fortsat holde debatten 
nede på jorden og tale og skrive pænt til hinanden.

God juni til alle læsere!
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Har du ikke fået 
avisen i postkassen?

mail@fanoeposten.dk

Så send en mail med din adresse  
og telefonnummer på

– hele øen rundt !

Har du et 
godt tip?

mail@
fanoeposten.dk

Så send det  
til os på

– hele øen rundt !

K Æ R E
SO M M ER H U S E J ER

Danibo har udlejet sommerhuse på Fanø i over 40 år. 
Det eneste lokaltforankrede udlejningsbureau på Fanø.

At sætte sit sommerhus til udlejning er en tillids-
sag. Vi sætter en ære i at gøre en forskel for såvel 
vores husejere som vores gæster.  
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75 16 36 99

Kontakt os 
og få en snak  
omkring 
udlejning 
af dit 
sommerhus.

Borgmester: Rindby vil ændre 
sig også uden hotelbyggeri

FOLKESTYRE – To grund-
lovsmøder på Fanø sam-
lede i alt 100 deltagere, lige-
ligt fordelt på de to møder, 
og er et godt vidnesbyrd 
om, at den demokratiske 
debat i ’sandkommunen’ 
har det godt.

Radikale Venstre var i 
haven hos Toves Gavebod, 
mens Venstre og Det Kon-
servative Folkeparti var på 
Restaurant Dino.

Borgmester Frank Jensen 
talte om hotelsagen og var 
helt klar:

”Uanset hvilken beslut-
ning vi går med, så får det 
konsekvenser for områ-
det. Det, ikke at træffe en 
beslutning, får bare nogle 
andre, som vi måske ikke 
selv er herre over. Jeg har 
hørt flere sige, at de ikke 
vil have et hotel i Rindby. 
Det er en fair pointe. Men 
det betyder ikke, at alting 
fortsætter som i dag. Jeg 
synes, der er behov for, at 
vi siger, hvad vi gerne vil 
have, fremfor hvad vi ikke 
vil have. I Radikale Venstre 

er vi positive over for et 
hotel i Rindby. Vi kan godt 
lige tanken om, at Fanø har 
forskellige bankende hjer-
ter rundt om på øen, også 
ved Rindby Strand. Vi tror, 
at et hotel kan forlænge 
turistsæsonen til gavn for 
erhvervslivet og udvide 
med nogle andre gæster 
end dem, der besøger Fanø 
i dag, for eksempel konfe-
rencesegmentet.”

Erik Nørreby (V) talte om 
friheden under pres:

”De der tog initiativet til 
grundloven, var forudseen-
de. Vores grundlov kan kun 
ændres efter folkeafstem-

ning og ikke af et snævret 
flertal i Folketinget.”

Christian Lorenzen (K) 
takkede Venstre for tre-
kvart års godt samarbejde 
og roste Erik Nørreby.

”Jeg har lært dig at ken-
de på en helt ny og anden 
måde i denne byrådsperio-
de – og jeg har stor respekt 
for din viden, indsigt og 
ikke mindst din lange erfa-
ring i politik.

Alle taler er på hjemme-
siden.
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To grundlovsmøder viste, at demokratiet 
trives i den lille ’sandkommune’ Fanø

Erik Nørreby – roste grundlovsfædrene. Frank Jensen: Rindby vil ændre sig. Christian Lorenzen – roste Venstre.

Radikale Venstre holdt møde i den hyggelige have ved Toves Gavebod. Der var kaffe, kage, bobler, øl og vand til deltagerne.


